
PROTOKÓŁ Nr 1/19 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 14 lutego 2019 roku 

 
W dniu 14 lutego 2019 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w Urzędzie Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Adam Dembowski -  Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Jarosław Adam Mikielski -  Członek Komisji Rewizyjnej 

Nieobecny: Pan Jan Krzykwa 

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 1). 

 

1. Pan Bogdan Duś – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

2. Pan Damian Dębowski – Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

3. Pani Joanna Stankiewicz - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

4. Pan Stanisław Dąbrowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

5. Pan Tadeusz Łanczkowski – Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 2). 

 

1. Pan Piotr Stasiński - Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

2. Pan Piotr Krzysztof Andruszkiewicz – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

3. Pan Walenty Wałejko – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

4. Pan Tomasz Zamojski – Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury 

Nieobecni: Pan Sławomir Przekop, Pan Tadeusz Szyszkowski 

 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy 

2. Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy 

3. Pani Teresa Klejmont - Skarbnik Gminy 

4. Pani Ewelina Buczyńska - Referent w Urzędzie Gminy 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 9
00 

i powitał wszystkich 

zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2019 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłków lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole 

 i w domu” na lata 2019 – 2023. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz 

publicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących 

w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy pierwszej szkoły podstawowej prowadzonej przez 

Gminę Wiżajny, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej, określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania liczby punktów 

każdemu kryterium. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych 

form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Wiżajny. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego w Gminie Wiżajny na 

 2020 rok. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Wolne wnioski.  

13. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy są uwagi do proponowanego 

porządku obrad. Z braku uwag zapytał, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad. Za 

oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący Rady Gminy 

stwierdził, że porządek został przyjęty. 

 

Do p-ktu 3 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie protokołu  

z poprzedniego posiedzenia. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 

przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia połączonych Komisji oddano 12 głosów, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 4 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformował, że jest to program, który określa 

ogólne cele, zasady oraz formy współpracy Gminy Wiżajny z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami wymienionymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 4). 

 

Do p-ktu 5 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłków lub żywności w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że podjęta wcześniej uchwała nr 

III/15/18 Rady Gminy Wiżajny z dnia 20 grudnia 2018 r. została przesłana do Wydziału Nadzoru  

i Kontroli PUW w Białymstoku. Wydział Polityki Społecznej zarzucił, że trzeba zmienić tytuł uchwały. 

Pozostała treść pozostaje tak jak w uchwale z dnia 20 grudnia 2018 r. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  
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Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5). 

 

Do p-ktu 6 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym 

do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 6). 

 

Do p-ktu 7 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do 

klasy pierwszej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Wiżajny, dla kandydatów zamieszkałych 

poza obwodem szkoły podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania 

kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 

Do p-ktu 8 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Wiżajny. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że od dnia 1 września 2019 r. nie ma 

gimnazjum. W planie publicznych szkół zostaje tylko Szkoła Podstawowa w Wiżajnach. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 8). 

 

Do p-ktu 9 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form wychowania 

przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Wiżajny. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie.  

Za pozytywnym zaopiniowaniem w/w projektu głosowało 12 członków komisji, głosów przeciw 

 i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 9). 

 

Do p-ktu 10 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego w Gminie Wiżajny na 2020 rok. 
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 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – może należy zastanowić się czy nie utworzyć tego 

funduszu. Podstawą prawną funkcjonowania funduszy jest ustawa z 2014 r. o funduszu sołeckim Na tą 

chwilę ok. 68% gmin uchwaliło taki fundusz. Jak ustalimy pewną kwotę na ten cel to możemy otrzymać 

zwrot części poniesionych wydatków z budżetu państwa w wysokości ok. 20-40%. Poprzez fundusz 

sołecki każde sołectwo uczestniczy aktywnie w działalności Gminy. Może warto nad tym się zastanowić. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – nie róbmy tego tak na szybkiego. Ja uważam, 

że jeśli robić to nie od tego roku. Należy wszystko przemyśleć. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – musimy porozmawiać z Gminami, które to praktykują 

i z tego korzystają. Pan Wójt podchodzi to tego tak, że zabieramy środki z budżetu. Przecież 

wydatkujemy i tak te pieniądze. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – pojawienie się funduszu sołeckiego może 

by zmobilizowało sołectwa do aktywności społecznej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – zrobimy rozeznanie, czy warto wyodrębniać 

fundusz, co można zrobić w ramach funduszu oraz wyliczymy ile będzie przysługiwało na każde 

sołectwo.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko poddał projekt pod głosowanie. Radni ustalili, 

że uchwała w sprawie funduszu sołeckiego będzie rozpatrywana na następnym posiedzeniu, w związku  

z czym wstrzymali się od zaopiniowania projektu uchwały (załącznik nr 10). 

 

Do p-ktu 11 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy bieżące. 

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski odczytał treść pisma do Marszałka Województwa 

Podlaskiego z prośbą o wszczęcie kontroli prawidłowości gospodarki rybackiej na jeziorze Wiżajny przez 

Gospodarstwo Rybackie „Falko”. (załącznik nr 11). 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – musimy podjąć decyzję w sprawie 

przeniesienia Gminnej Biblioteki Publicznej do innego budynku. Była propozycja przeniesienia do 

mieszkania na Osiedlu Wistuć do pomieszczeń po Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. 

Przeniesienie do budynku przy ul. Rynek 1 (siedziba poprzedniego Urzędu Gminy) wymaga 

zainwestowania wysokiej kwoty na remont, włącznie ze zmianą ogrzewania. Przeniesienie biblioteki na 

osiedle kosztowałoby ok.500 zł czynszu oraz opłata za energię, metraż też byłby trochę mniejszy. 

Zastanówmy się czy zostawiamy ją w szkole i będziemy w przyszłości remontować poprzedni urząd. 

Na chwilę obecną mamy zaplanowane dużo inwestycji – droga na Maudę i Sześciwłóki, modernizacja 

oczyszczalni ścieków oraz należałoby zrobić modernizację szkoły bo jest w złym stanie. Przenosząc 

bibliotekę na Osiedle Wistuć należy zrobić tylko przekształcenie na użyteczność publiczną. Myślałem, 

że przenosząc ją na osiedle zwolnimy sale dla szkoły.  

 Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – wcześniej byłem za tym żeby przenieść bibliotekę do 

mieszkania w bloku.. Jednak po głębszej analizie stwierdzam, że nie powinniśmy jej przenosić do 

mieszkania na Osiedlu Wistuć  oraz do budynku przy ul. Rynek 1. Jeśli coś robimy to starajmy się 

zrobić to dobrze, a nie przenosić w gorsze warunki. Przenosimy do mieszkania z małymi 

pomieszczeniami. Robimy coś żeby było lepiej, a tak cofamy się. Ja wiem jak funkcjonuje biblioteka, 

dzieje się dużo fajnych rzeczy.  Wiadome jest, że elewacja wymaga remontu, ale błędem będzie 

przeniesienie biblioteki do mieszkania w bloku. Zaczekajmy jeszcze rok może coś się zmieni, może 

będą fundusze na remont budynku przy ul. Rynek 1.  

 Radny Gminy Pan Stanisław Dąbrowski – czy ktoś z oświaty ma do nas pretensje, że w szkole 

jest za mało miejsca. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – nie, dostają nowe jedno pomieszczenie 

 i myślałem, że pomieszczenia po bibliotece oddać dla szkoły i wtedy mieliby cały kompleks dla siebie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – bibliotekę zostawiamy na starym miejscu, 

mieszkanie sprzedaję, a teraz poradźcie co zrobić z budynkiem przy ul. Rynek 1 zostawić go, czy 

wyceniać i sprzedawać. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko – budynek przy ul. Rynek 1 należy 

spróbować sprzedać, byłyby jakieś pieniądze na inwestycje. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – sprzedaję mieszkanie  za kwotę 110 000,- zł. , 

budynek przy ul. Rynek 4  za kwotę 45 000,- zł , wyceniam budynek przy ul. Rynek 1 i sprzedaję.  
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 Radni zaakceptowali propozycję Wójta Gminy Pana Stanisława Jacka Pietrukiewicza. 

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – jest prośba, żeby na ul. Suwalskiej zamontować 2-3 lampy 

uliczne. Dowiedzmy się jakie są koszta.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – trzeba zrobić dokumentację, tam nie ma słupów 

na których można te lampy zamontować. W związku z tym, że w tym roku mamy bardzo dużo 

wydatków zaplanujmy to na przyszły rok.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował o następujących sprawach: 

- Starosta Suwalski zwrócił się z prośbą o dofinansowanie inwestycji drogi powiatowej Rogożajny Małe 

- Rogożajny Wielkie w wysokości 100 000,-zł. 

- Został ogłoszony przetarg na drogę Okliny - Mauda – rozstrzygnięcie 27 lutego 2019 r. 

- Należy pomyśleć o zakupie autobusu dla Pana Michałowskiego. Jest oferta kupna autobusu 

używanego za ok. 50 000,- zł.  

-  Jest obowiązek zrobienia ewidencji dróg i mostów, który wynika z przepisów ustawy o drogach 

publicznych. 

-  Zdarzają się sytuację, że w związku z wycinką krzaków przy drogach gminnych właściciele 

wypraszają ze swoich działek pracowników, którzy wykonują te prace. Mogę wycinać krzaki przy 

drogach na których mam uregulowane pasy drogowe. 

- Musimy pozyskać środki finansowe na remont mostu w miejscowości Mauda. 

-  Zostanie ogłoszony nabór wniosków na inwestycje z w gospodarkę wodno – ściekową z Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. We wniosku musi być ujęty element Stacji Uzdatniania Wody, gdyż są 

za to dodatkowe punkty. 

 Radny Gminy Pan Adam Dembowski – czy w naszej gminie będą projekty na kolektory 

słoneczne. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – ze względu na nasze dochody nie jesteśmy  

w stanie z tego skorzystać. 

 Radny Gminy Pan Jarosław Mikielski – jak wygląda sprawa przekazania gruntów pod pas 

drogowy przez Państwa Olszewskich. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – można zrobić przerwę 80 m.  

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski – nie ma nic na siłę, może  jest wieś która odda swoje grunty  

i chce robić drogę. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - jest możliwe, że gmina odda 4 ary dla Pana 

Olszewskiego, ale wieś nie wyraża na to zgody. Przez jedną osobę nie możemy karać całej wsi – zrobię 

przerwę 80 m. 

 

Do p-ktu 12 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Wolne wnioski. 

Wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął obrady 

połączonych Komisji Rady Gminy. 

Godzina 11
15

. 

 
Protokołowała:                    Przewodniczący Rady Gminy 
E. Buczyńska 

                            /-/ Walenty Wałejko 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

         /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

2. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

                           /-/ Bogdan Duś 


